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Монография посвящена когнитивно-дискурсивному моделированию категории 
партитивности в статике (фрагмент предметной картины мира) и в динамике (фрагмент 
процессуально-событийной картины мира) на материале русского и английского языков. 
Выявлены основные прототипические и модификационные смыслы партитивности в 
русскоязычном и англоязычном дискурсах. Определена степень когнитивной выделен-
ное™ этих смыслов в национальных концелтосферах. Описаны особенное™ вербализа-
ции категории партитивности в изучаемых языках. 

Монография предназначается широкому кругу читателей, интересующихся кате-
гориальным подходом к языкам. 

This paper is devoted to cognitive-discursive modeling of the partitiveness category in 
statics (subject fragment of the picture of the world) and in dynamics (procedural-event-driven 
fragment of the picture of the world) on the material of the Russian and the English languages. 
The fundamental prototypical and modifioational partitive meanings in the Russian-language 
and the English language discourses are detected. The degree of cognitive selection of these 
meanings in national conceptual spheres is defined. The peculiarities of verbalization of parti-
tiveness category are described in the languages under study. 

This paper is directed to wide readership interested in categorical approach to languages. 
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